
 

 

Referat af ordinært grupperådsmøde 22/2-2023 - Skovspejderne 

Referat af ordinært grupperådsmøde den 22/2-2023 
Tilstede var 21 deltagere. 

1. Valg af dirigent og referent 
Bestyrelsen foreslog Peter Koldkjær, som dirigent. Peter blev valgt enstemmigt. 
Bestyrelsen foreslog Jacob Østergaard Nielsen, som referent. Jacob blev valgt enstemmigt. 
 

a. Godkendelse af dagsorden 
Punkt 9 udgår. Dagsorden vedtaget enstemmigt. 

 
2. Fremlæggelse af bestyrelsen beretning  

Bestyrelsens beretning blev fremlagt ved formand Ole og blev af forsamlingen taget til 
efterretning.   
Beretning vedlagt som bilag. 

Indlæg fra grenledere: 

Familiespejd, vil gerne være flere 
Mikroer: Klassiske spejderdyder, flere overnatninger, vil gerne være sammen længere tid 
Fuldt booket med venteliste.  
Minier: 19 spejdere, 6 ledere. Temaer: Bål, kort/kompas, Kniv, Knob/pioner, kodehoved, god 
gerning, førstehjælp, telt og lejr. 
Junior: Klassiske spejderdyder, arbejder videre med samme emner. Glade for at sige 
velkommen til nye spejdere 
 
Annette: Overvej om aldersfordeling er rigtig. Kan evt. løse problem med stor junior gruppe 
og manglende ledere til det. Husk udvikling i temaer, så det ikke bliver gentagelse gennem 
grenene. 
 
Godkendt med klap. 
 

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for til vedtagelse (det foregående år) 
Årsregnskabet for 2022 blev fremlagt af kasserer Jonas 
Gennemgang af ledelsespåtegning 
Gennemgang af revisorpåtegning 
Gennemgang resultatopgørelse 

• Aktivitetstilskud for Q3-4 ikke inkluderet, da det ikke er opgjort 

Gennemgang af balance og noter 

• Tilgodehavende medlemskontingent pga. periodeforskydning 

Spørgsmål: 

Martin: Er fonde engangstilskud? Ja, fondstilskud er ofte kun til udstyr, kan ikke bruges på 
drift. 



 

 

Mads: Friluftsrådet, kan man fra grenene ”ansøge” om udstyr. Ja, men det skal foregå 
gennem bestyrelsen. 

Thomas: Hvad er forskellen mellem mødeudgifter, arrangementer? Det er en klassificering og 
ikke altid helt tydeligt hvor bilag skal ende. 

 
Det reviderede regnskab er udsendt til grupperådet sammen med dagsordenen. 
Grupperådet godkendte, det påtegnede, årsregnskab enstemmigt med klap. 
 

4. Fremlæggelse af budget 2023 
Budgettet er udsendt til grupperådet sammen med dagsordenen. 

• Materiel dækker over anvendelse af fondsmidler 

Spørgsmål/kommentar 

• Ole: Lisbjerghytten lejes af både familie/mikro/mini/junior, samt til arrangementer til 
25.000 kr. 

• Annette: Divisionskontingent mangler. Det anslås til 6500 kr. Budgettet justeres. 

• Kontingentet foreslås hævet til årligt 1.100 kr. fra august. Familiespejd hæves også med 
50 kr. per halvår til 800 årligt. 

• Det foreslås at spejdere med fritidspas fritages for stigning i kontingent. Men 
beslutningen udskydes til budget for 2024. 

Grupperådet godkendte budget 2023 enstemmigt med klap. 

5. Fremlæggelse af budget 2024 

Spørgsmål/kommentarer 

• Annette: Husk tilskud til lederuddannelse 

• Budget justeres for manglende divisionskontingent 

• Forslag om loft på svarende til fritidspas for spejdere med fritidspas vedtaget. 

• Familiespejd kontingent blev diskuteret. Niveau ift. Mikro/mini relativt stor stigning, men 
det blev besluttet at rulle kontingentstigningen igennem. 

Grupperådet godkendte budget 2024 enstemmigt med klap. 

6. Behandling af indkomne forslag 
Forslag 1: Bemyndigelse til bestyrelsen om at arbejde for en hytte for Skovespejderne. Se 
bilag. 
 
Spørgsmål/kommentarer 

• Hvorfor ny hytte, hvorfor kan Lisbjerghytten ikke bruges? Foretrækker ny hytte designet 
til spejderaktiviteter. Toiletforhold, Ønske om spejdercenter. Lisbjerghytten er en 
udlejningshytte ejet af Aros Divisionen. 

• Må spejderhytten bruges til udlejning? Som udgangspunkt ikke. Hytten må kun bruges til 
spejderlignende aktiviteter, men må gerne lejes ud til dette. 



 

 

Forslag blev godkendt enstemmigt ved omvendt håndsoprækning (ingen) 
 

7. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse 
Udviklingsplanen for perioden 2023-2027 blev fremlagt af gruppeleder Lene.  
Planen er udsendt til grupperådet sammen med dagsordenen (se bilag). 
 
Spørgsmål/kommentarer 

• Ditte: Fælles plan for progression, måske årshjul 

• Annette: Deltagelse i divisionsarrangementer 

• Maibritt: Tropsspejder udnyt divisionen 

Grupperådet vedtog udviklingsplanen enstemmigt. 
 

8. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen. 
Bestyrelsen består af 4 medlemmer udover formand, kasserer og gruppeleder. 
Det blev vedtaget at fastholde antal bestyrelsesmedlemmer.  
 

9. Valg til bestyrelsen  
a. Valg af formand for en toårig periode (vælges er for et år) 

På valg er Ole Lomholt (villig til genvalg) – vælges for 1 år 
Ole blev valgt enstemmigt. 
 

b. Valg af kasserer for en toårig periode 
På valg er Jonas Fristrup Andreasen (villig til genvalg) – vælges for 2 år 
Jonas opstiller og blev valgt enstemmigt 
 

c. Valg af 4 medlemmer 
Ditte Carlsen (villig til genvalg) – vælges for 1 år 
Eva Nissen (villig til genvalg) - vælges for 2 år 
Søren Nylander Aakjær (villig til genvalg) – vælges for 1 år 
Jacob Østergaard Nielsen (villig til genvalg) – vælges for 2 år 
 
De 4 medlemmer blev valgt enstemmigt. 
 

10. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant  
På valg er:  
Ebbe Gjelstrup Nogal Kristiansen (villig til genvalg) – vælges for 1 år 

Ebbe er genvalgt enstemmigt. 
Casper valgt som revisorsuppleant enstemmigt. 
 

11. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådet (gælder for en etårig periode) 

Ole Lomholt, Peter Koldkjær, Lene Duez, Thomas Hjermitslev, Søren Nylander Aakjær. Valgt 
enstemmigt. 
 



 

 

12. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådet (gælder for en etårig periode) 

Eva Nissen, Ole Lomholt. Valgt enstemmigt. 
 

 
13. Eventuelt 

Da vejen til Lisbjerghytten er presset opfordres der til fælleskørsel til spejder. 
 

Dato: 2023-02-22   Dato: 2023-02-22 

 

 
____________________   ____________________ 
Dirigent    Formand 
Peter Koldkjær   Ole Lomholt   
  


